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SA.0012.2.3.2015 

Protokół nr 3/15 
z posiedzenia Komisji Budżetowej odbytego w dniu 23 marca 2015 r. w sali sesyjnej 

Urzędu Gminy Goleszów przy ul. 1 Maja 5. 

 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan 
uczestniczyli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do 
protokołu oraz goście według listy stanowiącej załącznik nr 2.  

Przewodniczący Karol Lipowczan o godz. 13.00 otworzył posiedzenie Komisji i po powitaniu 
członków Komisji oraz gości oświadczył, iż w momencie otwarcia posiedzenia na sali 
obecnych jest 13 członków Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Nieobecny Krzysztof Madejski. 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 
2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Goleszowie, w tym przedstawienie realizacji programów za 2014 rok. 
3. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny. 
4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za rok 2014. 
5. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2015 rok oraz zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej na lata 2015-2023. 
6. Opiniowanie projektów uchwał. 
7. Sprawy bieżące. 

 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zaproponował zmianę porządku obrad polegającą 
na wykreśleniu punktu 4, w związku z wnioskiem inspektor ds. organizacji pozarządowych 
i prasy lokalnej o przeniesienie tematu na miesiąc kwiecień i umieszczeniu w tym miejscu 
punktu 6. 

Radny Rafał Glajcar zawnioskował o połączenie punktów 2 i 3. Wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Prządek obrad po zaproponowanych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 
2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Goleszowie, w tym przedstawienie realizacji programów za 2014 rok oraz 
sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny. 

3. Opiniowanie projektów uchwał. 
4. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2015 rok oraz zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej na lata 2015-2023. 
5. Sprawy bieżące. 

 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
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Protokół z posiedzenia Komisji Budżetowej odbytego 23 lutego 2015 r. był wyłożony do 
wglądu w biurze Rady. Nikt z członków Komisji nie wniósł uwag do przedstawionego 
protokołu. Protokół  nr 2/15 z posiedzenia Komisji w dniu 23 lutego 2015 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 

 

Ad.2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Goleszowie, w tym przedstawienie realizacji programów za 2014 rok oraz 
sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny. 

 

Inspektor Edyta Toman omówiła następujące dokumenty, które wcześniej zostały dostarczone 
członkom Komisji: 
− Raport z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani w 2014 r. – 

załącznik nr 3 do protokołu. 
− Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2014 r. - załącznik nr 4 do protokołu. 
− Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy Goleszów na 

lata 2012-2014 - załącznik nr 5 do protokołu. 
− Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Goleszowie za 

2014 r. - załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Na salę wszedł radny Krzysztof Madejski, obecnych jest teraz 14 radnych. 
 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję na temat przedstawionych 
sprawozdań. 
Radna Grażyna Bihun zapytała ilu jest członków w Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i jaki jest jej zakres działania.  
Radny Rafał Glajcar przedstawił swoje pytania i uwagi do przedłożonych sprawozdań, które 
dotyczyły m.in.: 
o w raporcie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani w 2014 r.- brak 

informacji o ilości i miejscu odbytych warsztatów profilaktycznych dla uczniów, kto je 
prowadził, czy prowadzący i tematyka się zmieniają oraz na jakiej podstawie kwalifikuje 
się osoby do profilaktyki, brak szczegółowego zestawienia wydatków związanych 
z realizacją programu. 

o w sprawozdaniu z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w 2014 r. - brak informacji o składzie, ilości posiedzeń oraz jakimi 
sprawami zajmowała się Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
brak szczegółowych danych finansowych na temat poniesionych wydatków ze 
wskazaniem podmiotów korzystających z pomocy w ramach programu. 

o w sprawozdaniu z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy Goleszów 
na lata 2012-2014 – należy skorygować tytuł sprawozdania (jakiego okresu dotyczy), brak 
szczegółowych informacji związanych z realizacją programu np. o ilości i strukturze 
rodzin objętych pomocą, brak informacji na czym polega monitoring realizacji programu. 

o w sprawozdaniu z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Goleszowie za 
2014 r. – w części opisowej należy skorygować zakres lat realizowanego programu, brak 
informacji nt. monitoringu efektywności wdrażanych działań, brak informacji o kosztach 
usług opiekuńczych, brak informacji nt. struktury zatrudnienia w GOPS w Goleszowie. 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Janina Smolik 
poinformowała, że w skład komisji wchodzi 5 osób oraz omówiła zakres działalności komisji. 
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Następnie wywiązała się dyskusja na temat funkcjonowania Gminnej Komisji 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych w kontekście funkcjonowania Zespołu 
Interdyscyplinarnego. 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zapytał o wskaźnik ubóstwa, jakie są stosowane 
kryteria.  
Radna Aleksandra Chmiel zapytała o pracę asystentów rodziny, kto i w jaki sposób 
monitoruje ich pracę. 
Na pytania i wątpliwości radnych odpowiedzi udzieliły pracownik GOPS w Goleszowie 
inspektor Edyta Toman, przewodnicząca GKRPA Janina Smolik i sekretarz Gminy 
Bogusława Podżorska.  
Przewodniczący Komisji Budżetowej zaproponował sformułowanie zapisu, że Komisja 
przyjęła sprawozdanie z  działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Goleszowie, 
sprawozdania z realizacji programów za 2014 rok oraz sprawozdanie z realizacji zadań 
w zakresie wspierania rodziny  z uwagami zgłoszonymi w trakcie dyskusji. 

Radny Rafał Glajcar zaproponował nieprzyjęcie sprawozdań i złożył wniosek najdalej idący 
o ponowne ich przygotowanie. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie przyjęcie omawianych 
sprawozdań. W głosowaniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji Budżetowej: 

− Raport z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani w 2014 r. został 
jednogłośnie odrzucony. 

− Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w 2014 r. zostało jednogłośnie odrzucone. 

− Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy Goleszów na 
lata 2012-2014 zostało jednogłośnie odrzucone. 

− Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Goleszowie za 
2014 r. zostało jednogłośnie odrzucone. 
 

Kolejno zostały omówione projekty uchwał: 

Projekt uchwały nr SA.0006.16.2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2015-2017 – załącznik nr 7 do protokołu. 

Radny Rafał Glajcar przedstawił swoje uwagi i zapytania do omawianego programu, 
następnie zaproponował ponowne przygotowanie dokumentu. 
W dyskusji wzięli również udział przewodniczący Komisji Karol Lipowczan oraz radni 
Grażyna Bihun, Aleksandra Chmiel, Krzysztof Madejski i Beata Chruszcz. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan złożył wniosek, aby ponownie zostały 
przygotowane Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2015-2017, sprawozdania 
z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Goleszowie oraz sprawozdania 
z realizacji programów za 2014 rok, uwzględniające zgłoszone przez członków Komisji 
Budżetowej uwagi. 

Komisja przyj ęła wniosek Przewodniczącego Komisji 13 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymuj ącym się”. 

Komisja zwróciła się z prośbą o ponowne przygotowanie dokumentów na najbliższą środę, 
przed sesją. 
W związku z powyższym Komisja nie wydała opinii do Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2015-2017, stanowiącego załącznik do uchwały. 
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Projekt uchwały nr SA.0006.17.2015 w sprawie zmiany uchwały Nr 0007.68.2014 z dnia 14 
listopada 2014 r. – załącznik nr 8 do protokołu. 

Z treścią uchwały zapoznał zebranych przewodniczący Komisji Karol Lipowczan. Nikt nie 
zabrał głosu w dyskusji. Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wydanie 
pozytywnej opinii do omawianego projektu uchwały. W głosowaniu udział brało 14 członków 
Komisji. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Przewodniczący Karol Lipowczan ogłosił 10 minut przerwy. 

 
Ad.3. Opiniowanie projektów uchwał. 
 
Wszystkie omawiane projekty uchwał zostały wcześniej dostarczone członkom Komisji. 

Projekt uchwały nr SA.0006.15.2015 w sprawie programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  - załącznik nr 9 do protokołu. 

Z treścią projektu zapoznał zebranych inspektor ds. ochrony przyrody Jerzy Sikora. Projekt 
uchwały uzyskał wszystkie wymagane prawem opinie. Uzupełniając informacje inspektor 
dodał, że w roku 2014 na koszt gminy usunięto 15 martwych saren, 24 bezdomne psy i 12 
kotów. 
Radny Leonard Musioł zapytał o program czipowania zwierząt, aby zapobiegać ich 
bezdomności, czy Gmina podejmuje działania w tym kierunku. Informacji na ten temat 
udzielił inspektor Jerzy Sikora. 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej 
opinii do omawianego projektu uchwały. W głosowaniu udział brało 14 członków Komisji. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Projekt uchwały nr SA.0006.14.2015 w sprawie diet sołtysów oraz zwrotu kosztów ich 
podróży służbowych. - załącznik nr 10 do protokołu. 

Z treścią projektu zapoznała zebranych Sekretarz Gminy Bogusława Podżorska. Sekretarz 
zaproponowała korektę stylistyczną polegającą na zamianie w § 2 zwrotu „określić zasadę, 
że…” na „określa się zasadę, że …”. 
Przewodniczący Komisji zapytał o zakres obowiązków sołtysów. Informacji udzieliła 
Sekretarz Bogusława Podżorska oraz Wójt Gminy Krzysztof Glajcar. 
Następnie Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie wydanie 
pozytywnej opinii do omawianego projektu uchwały. W głosowaniu udział brało 14 członków 
Komisji. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Projekt uchwały nr SA.0006.13.2015 w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2016. 
- załącznik nr 11 do protokołu. 

Informacji na temat funduszu sołeckiego udzielił Wójt Gminy Krzysztof Glajcar, następnie 
udzielił odpowiedzi i wyjaśnień na pytania i uwagi radnych, którzy wzięli udział w dyskusji. 
Radny Krzysztof Madejski zwrócił uwagę na możliwość refundacji w wys. 40% kwoty 
przeznaczonej na fundusz sołecki. 
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Radna Beata Chruszcz zapytała o zalety wyodrębnienia funduszu sołeckiego w budżecie 
Gminy. 
Rafał Glajcar zapytał, na ilu zebraniach wiejskich podjęto uchwałę w sprawie funduszu 
sołeckiego. 
Radna Grażyna Bihun zwróciła uwagę, że mieszkańcy nie mają wiedzy na ten temat, radna 
Dorota Branny zaproponowała, aby przed podjęciem takiej uchwały w przyszłym roku 
mieszkańcy określili na co chcieliby przeznaczyć taki fundusz. 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan przedstawił swoją opinię na temat wyodrębniania 
funduszu sołeckiego. 
Następnie poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej opinii do omawianego projektu 
uchwały. W głosowaniu udział brało 14 członków Komisji. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 11 głosami „za” przy 3 głosach 
„przeciw”. 

 

Projekt uchwały nr SA.0006.12.2015 w sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie innej stopy 
procentowej niż stopa redyskontowa weksli stosowana przez Narodowy Bank Polski, 
w odniesieniu do rozłożonej na raty nieuiszczonej części opłaty z tytułu przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości i rozłożonej na raty nie 
spłaconej części ceny nieruchomości sprzedawanej  – załącznik nr 12 do protokołu. 

Z treścią projektu zapoznał zebranych Wójt Gminy Krzysztof Glajcar. Nikt z obecnych nie 
zabrał głosu w dyskusji. Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wydanie 
pozytywnej opinii do omawianego projektu uchwały. W głosowaniu udział brało 14 członków 
Komisji. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad.4. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2015 rok oraz zmian w wieloletniej 
prognozie finansowej na lata 2015-2023. 

Projekty uchwał zostały wcześniej dostarczone członkom Komisji. 

Projekt uchwały nr SA.0006.19.2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Goleszów na lata 2015-2023 - projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Projekt uchwały nr SA.0006.20.2015 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2015 rok - projekt 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Z treścią ww. projektów uchwał zapoznała zebranych Skarbnik Beata Kubaczka. 

Wójt Gminy szczegółowo omówił propozycje zmian w wydatkach majątkowych 
dotyczących: 

− kolejnych etapów budowy kanalizacji w Cisownicy, 
− budowy wodociągu przy ul. Dworskiej w Bażanowicach, 
− modernizacji dróg gminnych, 
− budowy kładki dla pieszych na ul. Krętej w Puńcowie, 
− prac wykończeniowych budynku Domu Ludowego w Równi, 
− remontu budynków komunalnych i gminnych, 
− budowy wiaty na terenie LKS Tempo w Puńcowie, 
− prac modernizacyjnych w jednostkach OSP w Puńcowie i Dzięgielowie, 
− modernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Dzięgielowie, 
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− zakupu sprzętu komunalnego (urządzenia wielofunkcyjnego do prac komunalnych - 
zamiatarki). 

Wójt poinformował również o zmianach w wydatkach bieżących dotyczących 
dofinansowania GOK-u w Goleszowie. 
Skarbnik Beata Kubaczka udzieliła informacji na temat proponowanego w budżecie 
zwiększenia wydatków na oświatę wynikającego z nowelizacji przepisów dotyczących 
finansowania specjalnych metod nauczania dzieci w szkołach i przedszkolach. 
Kolejno Wójt Gminy omówił przedsięwzięcie pn. „Budowa kanalizacji w Kisielowie” 
w związku z propozycją spółki SKO-ECO podłączenia Kisielowa do sieci kanalizacyjnej 
w Skoczowie. Wójt poinformował, że temat został przedstawiony na zebraniu wiejskim 
w Kisielowie oraz, że mieszkańcy wyrazili wolę przystąpienia do tej inwestycji. 
Poinformował również o technicznych możliwościach rozszerzenia tej sieci kanalizacji 
o kolejne sołectwa. 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan odniósł się do omawianych propozycji zmian 
w budżecie oraz WPF i przedstawił swoją opinię na temat braku realizacji składanych od lat 
wniosków do budżetu Gminy, nieinwestowania środków z nadwyżki budżetowej, 
niekorzystania z programów unijnych, budowy kanalizacji w Kisielowie, niewyasygnowania 
środków na modernizację oświetlenia oraz planowanego zakupu zamiatarki zamiast koparki. 
Następnie wywiązała się dyskusja na temat zaproponowanej inwestycji budowy kanalizacji 
w Kisielowie, w której udział wzięli radni Krzysztof Madejski, Beata Chruszcz oraz 
Przewodniczący Komisji, wyjaśnień udzielała Skarbnik i Sekretarz Gminy. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał 
pod głosowanie wydanie pozytywnej opinii do omawianych projektów uchwał: 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Goleszów na lata 2015-2023 został pozytywnie zaopiniowany 12 głosami „za”, przy 1 
głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

2) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2015 rok został pozytywnie 
zaopiniowany 12 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Projekt uchwały w sprawie powołania komisji ds. statutu Gminy (projekt nr 
SA.0006.18.2015) - załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków komisji 
ds. statutu Gminy, następnie sam zaproponował kandydaturę radnego Rafała Glajcara. Radny 
Rafał Glajcar zaproponował kandydaturę radnego Karola Lipowczana. Radny Janusz Kożdoń 
zaproponował kandydaturę radnej Beaty Chruszcz. Wszyscy radni wyrazili zgodę na 
kandydowanie. 
Sekretarz Gminy zaproponowała kandydaturę Przewodniczącego Rady Bogusława 
Koneckiego – w tym momencie już nieobecnego na posiedzeniu komisji ze względu na 
konieczność udania się wraz  z Wójtem na zebranie wiejskie. Radna Dorota Branny 
zaproponowała dopisanie przewodniczącego, jako czwartego członka komisji, a przed 
podjęciem uchwały na sesji, zapytanie się o zgodę na kandydowanie. 
Radny Rafał Glajcar zaproponował, aby w § 2 wpisać jak najbardziej odległy termin, aby nie 
ograniczać w czasie prac komisji, np. czerwiec 2018 r. 
Sekretarz Gminy zaproponowała wykreślenie § 3. 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej 
opinii do projektu uchwały. 
 
Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 
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Ad.5. Sprawy bieżące. 
 

W tematyce bieżącej głos zabrali: 

Radna Dorota Branny poinformowała o skargach mieszkańców na brak bezpieczeństwa na 
placu zabaw dla dzieci za budynkiem GOK-u, ze względu na przebywanie tam osób 
spożywających alkohol, nietrzeźwych i awanturujących się, zaproponowała zabezpieczenie 
tego placu przez ogrodzenie oraz patrole policji. Radna zapytała również o ewentualność 
zagospodarowania terenu przy szkole podstawowej na plac zabaw. 

Radna Grażyna Bihun poinformowała o stłuczonym lustrze drogowym na rogu ul. Wolności., 
zapytała  o możliwość wycięcia starych topoli na terenie naprzeciw cmentarza komunalnego 
oraz, czy przewidywane jest wycięcie krzewów na ul. Radoniowej. 

Radny Piotr Wodarczyk zapytał, czy można umieścić tablice informacyjne osobno dla 
Kozakowic Górnych, osobno dla Kozakowic Dolnych. 

Następnie radni poruszyli problem uszkodzonych nawierzchni na drogach: dojazdowej do 
basenu w Cisownicy, ul. Sportowej w Goleszowie, ul. Polnej w Dzięgielowie. 

Przewodniczący Karol Lipowczan przypomniał o składanej już wcześniej propozycji 
założenia zeszytu zleceń w Referacie Komunalnym. 

 

 

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała podinspektor ds. obsługi Rady Gminy 

Aneta Sikora. 


